
	

Svar	på	motion	nr	1	från	Norra	Sveriges	grisodlare		
	
Frågan	om	att	flytta	stämman	har	tidigare	varit	uppe	till	motion	och	är	en	fråga	som	
alltid	är	aktuell.	
	
Februari	torde	ses	som	en	bra	månad	ur	odlingssynpunkt,	men	kräver	en	ändring	i	
redovisningen	till	brutet	räkenskapsår.	Om	man	till	exempel	valde	att	bryta	
räkenskapsåret	den	30:e	juni	så	skulle	även	november	kunna	vara	en	aktuell	månad	för	
föreningsstämman.		
	
Att	ha	stämman	förlagd	till	försommaren	tycker	många	är	trevligt	ur	vädersynpunkt.		
Angående	en	sammanslagning	av	föreningsstämman	och	grisföretagardagen	finns	det	
olika	synvinklar,	vissa	ser	grisföretagardagen	som	en	lämplig	dag	för	medarbetare	att	
besöka,	medan	stämman	mer	berör	de	som	driver	och	äger	grisföretagen.	
	
Styrelsen	anser	att	denna	fråga	bör	behandlas	av	alla	regionföreningar	och	uppdrar	
därför	till	alla	ordförande	att	diskutera	detta	med	sin	styrelse	och	komma	med	en	åsikt	
vid	nästa	ordförandekonferens	då	vi	kan	diskutera	tiden	och	formen	på	
föreningsstämman.	
	
Styrelsen	i	Sveriges	Grisföretagare	betraktar	motionen	som	besvarad	och	föreslår	därmed	
stämman	att	avslå	motionen	med	motiveringen	att	arbete	pågår.	

	 	



Svar	på	motion	nr	2	från	Östergötlands	Grisföretagare		
	

Sveriges	Grisföretagares	styrelse	har	enligt	gällande	stadgar	möjlighet	att	reglera	antalet	
fullmäktige	mellan	20	och	40,	vi	har	inte	hittills	kunnat	se	behov	av	ett	ökat	antal	
fullmäktige	på	föreningsstämman,	för	att	kunna	säkerställa	att	vi	får	en	demokratiskt	
riktig	stämma	som	är	ekonomiskt	försvarbar.	De	lokala	avdelningarna	skall	enligt	
gällande	stadgar	anmäla	vilka	som	de	har	utsett	till	fullmäktige	på	stämman.	Det	vilar	
också	ett	ansvar	på	de	lokala	avdelningarna	och	dess	styrelse	att	man	ser	till	att	fylla	
sina	tilldelade	platser.	
	
Styrelsen	anser	inte	att	en	direktröstning	är	någon	form	som	kan	ge	en	demokratiskt	
säker	stämma	då	den	kommer	att	vara	starkt	beroende	på	var	stämman	hålls	
geografiskt.	
	
Styrelsen	har	med	anledning	av	det	konstant	lägre	medlemsantalet	beslutat	att	göra	om	
fördelningstalet	för	antalet	fullmäktige	från	nuvarande	80	till	45	vilket	kommer	att	leda	
till	att	antalet	fullmäktige	kommer	att	öka	till	nästa	års	stämma.	
	
Styrelsen	i	Sveriges	Grisföretagare	betraktar	motionen	som	besvarad	och	föreslår	därmed	
stämman	att	avslå	motionen.	

	 	



Svar	på	motion	nr	3	från	Östergötlands	Grisföretagare		
	

Sveriges	Grisföretagare	har	som	grundläggande	uppdrag	att	aktivt	bearbeta	
myndigheter,	politiker	och	övrigt	näringsliv	som	berör	grisföretagarens	verksamhet.		

Vi	för	en	ständig	dialog	med	slakterierna	angående	marknadssituation	mm.	Vi	kan	hjälpa	
medlemmar	med	tips	inför	förhandlingar	och	om	man	står	inför	investeringsbeslut.	
Flera	slakterier	har	lösningar	för	att	hjälpa	till	att	få	en	bättre	kreditvärdighet	hos	
bankerna	t.ex.	

Flera	slakterier	har	idag	olika	kontraktsformer	än	bara	noteringen,	och	vi	uppmanar	
slakterierna	att	fortsätta	utveckla	både	långsiktiga	och	kortsiktiga	kontrakt	då	
grisföretagare	i	olika	skeden	efterfrågar	enskilda	lösningar.	

Att	förhandla	fram	en	gemensam	kontraktsform	för	alla	slakterier	och	alla	
grisföretagare	med	ett	ständigt	högt	garanterat	pris	tror	vi	är	mycket	svårt	och	
orealistiskt.	Det	är	upp	till	varje	företag	hur	man	sköter	sina	leverantörer	och	kunder.	
Det	finns	de	som	förhandlar	tillsammans	och	finner	en	bättre	prissättning	genom	att	
göra	så.	

Sveriges	Grisföretagares	styrelse	arbetar	för	stärkt	affärsmässighet	och	därmed	stärkt	
konkurrenskraft	för	grisföretagen	i	alla	förekommande	frågor.	

Sveriges	Grisföretagares	styrelse	anser	motionen	besvarad,	men	yrkar	avslag	till	motionen	med	
hänvisning	till	ovanstående	beskrivning	av	på	vilket	sätt	föreningen	jobbar	med	frågan.	

	 	



Svar	på	motion	nr4	samt	motion	nr5	från	Västra	Sveriges	Grisproducenter	och	
Hallands	Grisföretagare	
	

Produktionsuppföljningsprogram	att	ett	mycket	viktigt	verktyg	för	den	svenska	
grisproduktionen.	Idag	finns	det	flera	olika	program	som	är	tillgängliga	på	marknaden.	
Winpig	är	det	program	som	näringen	för	ett	antal	år	sedan	har	valt	att	jobba	med,	samt	
bygga	upp	en	support	kring.		Winpig	är	det	officiella	program	näringen	jobbar	med	idag	
och	kan	kvalitetssäkra,	därför	är	det	detta	program	som	ligger	till	grund	för	exempelvis	
produktivitetspengen.	Benchmarking	mot	andra	länder	ligger	också	med	basen	från	
Winpig.	Programmet	innehåller	även	många	funktioner	som	idag	inte	utnyttjas	av	
användarna.	Det	arbetas	även	med	att	hitta	och	ta	fram	ett	enkelt	och	bra	
rapporteringssystem	för	läkemedel	som	kan	användas	av	alla	och	ge	en	bra	bild	av	vår	
läkemedelsanvändning.		

Sveriges	Grisföretagare	kommer	att	se	över	utbudet	på	marknaden	och	gör	en	
bedömning	av	olika	program	vad	det	gäller	kvalité,	nytta	och	jämförelsetal.	

Sveriges	Grisföretagare	kommer	att	jobba	med	frågan	under	kommande	år	för	att	
återkoppla	vid	nästa	års	stämma.	Det	är	fler	motioner	av	samma	art	som	inkommit	till	
Sveriges	Grisföretagare.	Dessa	motioner	kommer	att	hanteras	tillsammans.	

Styrelsen	i	Sveriges	Grisföretagare	betraktar	motionen	som	besvarad	och	föreslår	därmed	
stämman	att	avslå	motionen	med	motiveringen	att	arbete	pågår.	

	 	



	

Svar	på	motion	nr	6	från	Hallands	Grisföretagare		
	

Det	är	idag	många	Grisföretagare	som	känner	obehag	vid	djurskyddskontroller.	
Djurägaren	har	alltid	rätt	att	ha	någon	med	sig	vid	en	inspektion,	som	en	veterinär	eller	
rådgivare.	Sveriges	Grisföretagare	jobbar	med	frågan	och	har	en	pågående	dialog	med	
både	Jordbruksverk	och	Länsstyrelsen	i	Skåne	för	att	få	kontrollerna	att	bli	säkrare	och	
bättre	och	för	att	mötet	mellan	berörd	djurhållare	och	djurskyddsinspektör	ska	vara	så	
smidigt	som	möjligt.	Sveriges	Grisföretagare	har	som	mål	att	samtliga	
djurskyddskontroller	ska	ske	föranmält	så	att	djurhållaren	har	god	tid	på	sig	att	kunna	
tillkalla	veterinär	eller	rådgivare.	OBS	föranmälda	besök	gäller	inte	anmälningsärenden.		

Sveriges	Grisföretagare	jobbar	med	att	det	ska	finnas	system	som	gör	det	enkelt	och	
effektivt	att	skriva	klart	protokollen	vid	besökstillfället.	En	del	länsstyrelser	jobbar	med	
denna	fråga	i	dag,	man	jobbar	även	med	att	hitta	bra	och	säkra	dokumentationsmetoder	
som	tillexempels	bilder	som	ger	en	rättvis	bild	av	stallet	den	dag	då	kontrollen	utfördes.	

Sveriges	Grisföretagare	jobbar	aktivt	med	dessa	frågor.	

Styrelsen	i	Sveriges	Grisföretagare	betraktar	motionen	som	besvarad	och	föreslår	därmed	
stämman	att	avslå	motionen	med	motiveringen	att	arbete	pågår.	

	


